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З А П И С Н И К 

са 14. сједнице Комисије за саобраћај и комуникације,  одржане 31.03.2005. године  

 

 

Сједница је одржана 31.03.2005. године са почетком  у 11,00 часова. 

 

Сједници су присуствовали чланови Комисије:            

  

1. Милош Јовановић,      

2. Селим Бешлагић,     

3  Изет Хаџић,                                          

4. Иво Лозанчић, 

    

5. Ненад Мишић,              

6. Ружа Сопта и  

7. Милорад Живковић  

 

Чланови Комисије: Адем Хускић и Мухамед Морањкић из оправданих разлога нису 

присуствовали сједници. 

 

У име Савјета министара БиХ сједници је присуствовао Здравко Шавија, савјетник 

Министра за саобраћај и комуникације. Филип Андрић је присуствовао сједници испред 

Клуба посланика ХДЗ – предлагача амандмана. Сједници су присуствовали и: Даниел 

Линдвалл, испред ОХР-а, Фране Маројевић, испред Еу и Исановић Един, испред 

Истраживачког центра ПС БиХ. Сједници је присуствовао секретар Комисије Ведран 

Хаџовић. 

 

Предсједавајући Милош Јовановић је предложио сљедећи: 

 

 

Д Н Е В Н И   Р Е Д  

 

1. Верификација Записника са 13. сједнице, одржане 21. 03. 2005. године, 

2. Приједлог закона о Јавном радио-телевизијском систему Босне и Херцеговине, 

предлагач Савјет министара БиХ, 

3. Договор о наредној сједници и остала питања. 

 

Дневни ред је једногласно прихваћен. 

 

Ад. 1. Верификација Записника са 13. сједнице, одржане 21. 03. 2005. године 

 

Без примједби, Комисија је једногласно верификовала записник са 13. сједнице, одржане 

21. 03. 2005. године. 
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Ад. 2. Приједлог закона о Јавном радио-телевизијском систему Босне и 

Херцеговине, предлагач Савјет министара БиХ, 

Предсједавајући је истакао да су на предложени закон амандмане уложили: Клуб 

посланика ХДЗ и посланици Адем Хускић и Селим Бешлагић, та да је у складу са 

Закључком са 13. сједнице Комисије предходно одржан консултативни састанак 

представника Клуба посланика ХДЗ, представника Министарства за саобраћај и 

комуникације, Уреда Високог представника и Европске комисије. Такође је напоменуо 

да је од Јавног РТВ сервиса БиХ достављен одговор, на основу Закључка са 13. сједнице 

Комисије о: оквирним средствима потребним за покривеност цјелокупне територије БиХ 

РТВ сигналом и за увођење додатна два ТВ канала у оквиру Јавног РТВ сервиса БиХ, те 

извјештај о налазима финансијске ревизије пословања Јавног РТВ сервиса БиХ за 2004. 

годину. 

 

Након тога, предсједавајући је отворио општу расправу о начелима Приједлога закона. 

 

У расправи су учествовали сви присутни чланови Комисије, представник предлагача 

Закона и остали присутни сједници. 

 

Представник предлагача закона, Здравко Шавија, је истакао да би емисиона мрежа за 

покривеност 98% територије БиХ РТВ сигналом коштала око 15 милиона КМ, уз 5,5 

милиона КМ за одржавање мреже годишње, као и 2,5 милиона КМ за студијску технику, 

те да би се значајна средства годишње издвајала за ауторска права, плаће запосленим и 

за друге трошкове. Дакле, око 40 милиона КМ је потребно да би се осигурао један ТВ 

канал за БиХ, с тим да би регулаторна агенција за комуникације морала да изнађе 

радијске и ТВ канале за покривање комплетног простора БиХ.  
 

Даниел Линдвалл и Фране Маројевић су истакли да је међународна заједница спремна 

финансијски подржати покривеност гледаности на цијелој територији БиХ и да је услов 

и циљ Закона самоодржив систем који омогућава једнака права конститутивних народа 

на свој језик и писмо, а да постојећа економска ситуација  реално не даје могућност 

увођења додатних канала. Полазећи од захтјева Савјета Европе и Комитета министара о 

финансијској самоодрживости, уређивачкој независности и институционалној 

самосталности јавних РТВ сервиса и услова Европске уније да треба усвојити закон о 

Јавном систему и осигурати дугорочну финансијску одрживост јединственог РТВ 

система БиХ, чије ће саставне РТВ куће дијелити заједничку емисиону и пријеносну 

инфраструктуру, презентиран је амандман који је ОХР понудио на консултативном 

састанку, у ком је предложено да Савјет министара, на основу анализа и препорука 

Комисије, одлучује о успостављању нових канала и другим могућим реформама система 

јавних РТВ емитера у БиХ. 
 

Ружа Сопта и Филип Андрић су указали на то да би у закону требало предвидјети да 

Савјет министара, најкасније до 30. 06. 2006., осигура све финансијске и техничке услове 

за емитирање програма Јавног БХРТ сервиса на три канала, на три језика 

конститутивних народа, и за то у наредном периоду осигурати потребна средства. Овај 

приједлог, како су истакли, у пуној је сагласности са Европском конвенцијом о заштити 

основних људских права и слобода, Европском повељом о регионалним језицима и 

језицима мањина и другим међународним документима које је прихватила БиХ и који 

имају правну снагу уставних одредби. Такође, већ сада у БиХ постоје три канала (ЈРТ 

сервис БиХ, ФТВ и РТРС), што финансијски не захтјева значајна додатна средства, те да 

је потребно осигурати њихову гледаност на цијелој територији БиХ. Навели су и став ад 

хоц комисије Парламента Федерације БиХ који иде у том правцу. 

 

Милорад Живковић је поставио питања:  

1. Да ли ће уставност закона бити потврђена на Уставном суду БиХ; 

2. Да ли је амандман ОХР-а прихватљив за Савјет министара; 
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3. Да ли су три министра из хрватског народа гласали за предложени закон, и 

4. Како наплатити РТВ претплату од припадника хрватског народа? 

 

 

Здравко Шавија, представник предлагача, је одговорио да: 

1. Уставно-правна комисија је дала позитивно мишљење о уставности приједлога 

овог закона; 

2. Да је амандман ОХР-а прихватљив за обрађивача закона; 

3. Да је приједлог закона једногласно подржан од Савјета министара, укључујући и 

представнике хрватског народа; 

4. Да ће припадници хрватског и осталих народа највјероватније плаћати РТВ 

претплату кад се осигура и квалитетна гледаност програма. 

 

У основном законодавном поступку, након проведене опште расправе о принципима 

Приједлога закона, приступило се гласању. 

 

Комисија није подржала принципе Приједлога закона о Јавном радио-телевизијском систему 

Босне и Херцеговине, са три гласа за, три гласа против и једним суздржаним гласом. 

 

За извјестиоца, у име Комисије, одређен је Милош Јовановић, предсједавајући Комисије. 

 

 

Ад. 3. Договор о наредној сједници и остала питања  

 

О термину наредне сједнице, чланови Комисије ће се договорити 12.04.2005. г. На 

засједању Представничког дома. 

 

Комисија је закључила да се упути допис Савјету министара БиХ у ком ће се затражити 

информација докле се стигло са плановима и активностима на изградњи коридора VЦ и 

плановима мреже изградње магистралних путних праваца у БиХ. 

 

Како није било других приједлога за ову тачку дневног реда, предсједавајући је у 12,30 

часова закључио сједницу.   

 

 

 

                                                                             

        СЕКРЕТАР КОМИСИЈЕ                                         ПРЕДСЈЕДАВАЈУЋИ КОМИСИЈЕ 

              Ведран Хаџовић                                                                 Милош Јовановић 

                

 

 


